
PROTOKÓŁ  Nr  XIII/2011 
         z obrad sesji Rady Miejskiej 

          odbytych w dniu  24 listopada  2011r. 

 

Ad. 1.  Otwarcia  obrad  XIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu  dokonała Przewodnicząca – 

Danuta Warszawska  o godz. 10,oo, witając wszystkich radnych uczestniczących w obradach 

oraz Burmistrz  Chodcza - Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza Miasta i Gminy Chodcz - 

Benedykta Nowakowskiego, Skarbnika Miasta i Gminy Chodcza - Danutę Nowakowską  a 

także:  sołtysów, kierowników jednostek budżetowych, dyrektorów szkół oraz  zaproszonych  

gości. W obradach uczestniczyło 15 radnych, wobec czego obrady i podjęte uchwały są 

prawomocne. Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie. 
    -  stwierdzenie prawomocności obrad, 
    -  przyjęcie porządku obrad, 
    -  przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza  w okresie międzysesyjnym. 
    -  przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
    -  dyskusja, 
3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie międzysesyjnym. 
       - udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
         wniosków z posiedzeń Komisji, 
       - dyskusja, 
4.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Chodecz w roku szkolnym 
2010/2011. 
       - przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie- Sekretarz MiG, 
       - dyskusja, 
       - opinia Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu, 
5.   Uchwała  w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Chodecz z organizacjami 
pozarządowymi praz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia  2003r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012. 
       - przedłożenie informacji – Pani Makowiecka H.  
       - dyskusja, 
       - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       - podjęcie uchwały, 
6.  Uchwała  w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie terminu odprowadzenia do budżetu Miasta i 
Gminy Chodecz nadwyżki środków obrotowych. 
       - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – Pan Grzybowski Henryk, 
       - dyskusja, 
       - opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       - podjęcie uchwały, 
7.  Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i       
      zbiorowego odprowadzenia ścieków. 
       - przedłożenie propozycji- P. Grzybowski Henryk, 
       - dyskusja, 
       - opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       - podjęcie uchwały, 
8.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy   



      Społecznej w Urzędzie Miasta i Gminy w Chodczu. 
       - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie P. Grabowska I. 
       - dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
9.  Uchwała w sprawie uchylenia uchwały . 
          - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie P. Grabowska I.  
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
10.  Uchwała  w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej   
        w  Chodczu. 
          - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie- Grabowska I. 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
11.  Uchwały w sprawie podatków  i opłat lokalnych na rok 2012. 
        -  przedłożenie stawek podatków proponowanych przez Burmistrza Chodcza -  Skarbnik      
           MiG. 
        1) wysokość stawek podatku od nieruchomości, 
         - przedłożenie propozycji , 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
         2) obniżenie ceny skupu żyta do celów  wymiaru  podatku rolnego, 
          - przedłożenie propozycji, 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
        3) określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
          - przedłożenie propozycji, 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
        4)wysokość dziennej stawki opłaty targowej, 
         - przedłożenie propozycji, 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
        5) opłata od posiadania psów: 
          - przedłożenie propozycji, 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
        6) zwolnienia w podatku od  nieruchomości, 
          - przedłożenie propozycji – P. Skarbnik MiG, 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
        7) zwolnienia w podatku od środków transportowych  – P. Skarbnik MiG, 
          - przedłożenie propozycji – P. Skarbnik, 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
        8) określenie  wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 
          - przedłożenie  informacji- P. Skarbnik MiG, 
          - dyskusja, 
          - podjęcie uchwały, 
12.    Uchwała w sprawie  zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011. 
          - przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – Skarbnik MiG. 
          - dyskusja, 
          - opinia Komisji Budżetu i Finansów, 



          - podjęcie uchwały, 
13. Interpelacje i zapytania  radnych. 
14.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
15.  Zakończenie obrad sesji. 

 Przewodnicząca Rady dzisiaj odbyła się przed sesją  Komisja Budżetowa w rozszerzonym 
składzie i zdecydowano że zdejmiemy  z porządku obrad punkty: 8, 9 i 10 i  z punktu 11 
podpunkt 8, te punkty będą przeniesione do opracowania w Komisjach. Czy radni zgadzają 
się na zmiany czyli zdjęcie punktu 8, 9 i 10 czyli: Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Urzędzie Miasta i Gminy w Chodczu, 
Uchwały w sprawie uchylenia uchwały, Uchwały  w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej i podpunkt 8 z 11 punktu- określenie  wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych, kto z radnych jest za zdjęciem proponowanych uchwał? Jednogłośnie 
wstrzymujących i sprzeciwu  nie ma.  Przegłosujemy  całego porządku obrad wraz ze zdjętymi 
punktami,  kto z Radnych jest za proponowanym porządkiem obrad. Jednogłośnie-  za było - 15 
radnych. . Protokół z XII Sesji sporządzony został, każdy z Radnych miał możliwość zapoznania się z 
protokołem w Biurze Rady.  Kto z Radnych jest za przyjęciem protokołu z XII sesji. Jednogłośnie  - 15 
głosów  za.  
 
 Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza  w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Burmistrz Kazimierz Sawiński : Przedłożył sprawozdanie z działalności między sesjami. Treść 
sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Dyskusja:  W tym punkcie głos  zabrali : 

 
Pan Jóźwiak Zdzisław   sołtys  sołectwo Wola Adamowa, Nowiny  kilkakrotnie już w tamtej kadencji 
zwracałem się do Pani Przewodniczącej, Wysokiej Rady do Pana Burmistrza o zwołanie debaty. 
Debaty poważnej, poszerzonej żeby społeczeństwo wiedziało bo przecież , jeśli chodzi o wydatki to 
tak Pan Burmistrz wylicza dokładnie dni, godziny, minuty co do sekundy ale w  rzeczywistości  Ja nie 
widzę załatwienia konkretnej sprawy i tu mam prośbę do  Rady aby przejechała się droga 
wojewódzką od Chodcza do Nowin. Tam stoją tablice, jedna która prowadzi droga co robił Choceń i 
tam wystawiony jest na tablicy skąd biorą pieniądze i robią te drogi, a druga na Kolonie Borzymie 
wystawiona, skąd i kto daje pieniądze. Tylko trzeba mieć chęci do brania i pracowania nad tym, a 
wszystko będzie zrobione. Prosiłbym Was Panowie radni i Panie abyście się przejechali i zobaczyli jak 
droga wojewódzka wygląda.   

 
Pan Jerzy Stempczyński  Gmina Choceń jest dobrze traktowana prze władze wojewódzkie , ma  
większe wpływy i dlatego  otrzymuje  więcej pieniędzy, dotacji   i dlatego ma możliwość wykonania 
więcej zadań. 

 
Pan Jerzy Szałański    trzeba iść do władzy do góry, tak jak tu Kolega powiedział, tam  nigdy równości 
nie było, góra winna dzielić sprawiedliwie. 
 
 

Ad. 3. Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie międzysesyjnym. 
Udzielam głosu Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej - Ewie Kwiatkowskiej. 

1) Pani Ewa Kwiatkowska   -  w omawianym okresie Komisja Rewizyjna odbyła 2 posiedzenia. 
Dominujące tematy to  zadania zlecone przez Radę. Jedno to sprawa Pana Jerzego Szałańskiego, 
druga sprawa inwestycji pod nazwą: „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków”. Poruszaliśmy 
też inne tematy między innymi sprawy podatków, które będą później omawiane oraz ściągalności 
podatków za 3 kwartały 2011 roku. Ogólnie rzecz biorąc, ściągalność podatków jest średnia, 
najniższa jest ściągalność podatków od środków transportu, za 3 kwartały jest to  40,4%. Pozostaje 



nam mieć  nadzieję, że do końca roku ta sprawa  ruszy do przodu i ściągalność będzie przynajmniej 
w granicach 100%. Analizowaliśmy wszystkie dokumenty dotyczące sprawy Pana Jerzego 
Szałańskiego, zapoznaliśmy się z dokumentami takimi jak   -oświadczenia majątkowe, -umową 
dzierżawy, -oświadczenie pracownika Urzędu MiG, -wypisem z rejestru gruntów, ale ostatecznego 
stanowiska, ostatecznego protokółu z tej kontroli Komisja rewizyjna nie sporządziła. Zrobi to na 
następnym posiedzeniu, ponieważ członkowie Komisji nie wypracowali ostatecznego stanowiska 
w tej sprawie. 
 Jeżeli  chodzi o  sprawy   przydomowych oczyszczalni  ścieków, zapoznaliśmy się z dokumentami 
tego typu: -umowa z wykonawcą, -umowa z projektantem, -dwoma przykładowymi projektami 
oczyszczalni z wymuszonym i naturalnym obiegiem, ale dostaliśmy też umowę do wglądu z 
Urzędem Marszałkowskim, cóż z tego, kiedy ta umowa to tylko taki szablon bez załączników i bez 
dokumentacji towarzyszącej. Na ostatnim posiedzeniu 16 listopada 2011roku zostały przekazane 
do Pana Burmistrza dwa wnioski. Pierwszy wniosek - Prosimy o pisemną odpowiedź co było 
przyczyną cofnięcia dotacji do tych oczyszczalni, jeżeli uzyskamy taką pisemną odpowiedź od Pan 
Burmistrza, będziemy wtedy wiedzieli o jakie dokumenty będziemy prosić bo w tym momencie nie 
dostaliśmy tych na które liczyliśmy, a więc nie mogliśmy się zająć tą sprawa tak jak planowaliśmy. 
Drugim wnioskiem jest to, iż Komisja prosi o informację co zostało zrealizowane z ustaleń 
zawartych w notatce służbowej sporządzonej  7 października 2011 roku z wykonawcą i 
przedstawicielami Urzędu oraz radnymi. Z pośród radnych na tym spotkaniu było obecnych  5 
osób, oczekujemy również na ten  wniosek odpowiedzi. Na odpowiedzi oczekujemy w takim 
terminie ustawowym do 30 listopada br. 
 
2)Pan Kazimierz Powietrzyński   Komisja Budżetu i Finansów miała 2 spotkania, 14 listopada i 
dzisiaj przed sesją czyli  24, na którym staraliśmy się  doprecyzować podatki, gdyż każda Komisja 
miała inne propozycje stawek podatku,  zobaczymy jak zostaną uchwalone, na posiedzeniu 14 
listopada  br. zajęliśmy się pismem ZGK w którym chodzi o zwolnienie z odprowadzania nadwyżki 
jaką wypracował ZGK, mianowicie  o zwolnienie wpłaty na konto Gminy i Komisja wyraziła zgodę, 
termin do końca 2012 roku. Drugim tematem Komisji były podatki, opłaty i innego rodzaju 
obciążenia nakładane na mieszkańców Gminy. W odniesieniu do tego tematu, podatki wzrastają 
minimalnie, ale wzrastają o czym Państwo będziecie powiadomieni w dalszej części obrad. 
Wniosków do Pana Burmistrza nie ma.  
 
3)Pan Wiesław Feliniak    Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej odbyła jedno posiedzenie w 
tym okresie w dniu 10 listopada. Na tej Komisji głównym tematem była analiza propozycji stawek 
podatków i opłat lokalnych na 2012 rok. Wydaliśmy również opinie w sprawie propozycji jaką 
złożyła Spółdzielnia „ Światowid” w Chodczu wobec Gminy i zapoznaliśmy się z informacją 
przedłożoną przez pracownika Urzędu, dotyczącą  odkrzaczania drogi gminnej Lubieniec – 
Mielinek. Najwięcej emocji na posiedzeniu Komisji wzbudził prawie 100% wzrost ceny żyta jaką 
przedstawił  Minister Finansów, bo ta cena z 37 zł. wzrosła na 74,18zł. i jak tu Pan Przewodniczący 
Komisji Budżetowej powiedział większość podatków będzie minimalnie podniesiona, a podatek 
rolny budzi najwięcej emocji i dlatego prawie całe posiedzenie było poświęcone tej kwestii.  
Pan Burmistrz wyszedłj do Komisji z propozycją 40 zł za 1q żyta, a do ceny podatku od 1 ha 
bierzemy 2,5q żyta. Komisja negocjowała i  ustaliliśmy kwotę 33zł.po dyskusji  z całą Radą 
ustalono  kwotę  na dzień dzisiejszy  32zł. za q żyta.  
Odnośnie j drogi gminnej Lubieniec – Mielinek  uzyskaliśmy informację, że odbywa się  inaczej niż  
było w pierwszej wersji   przekazane  przez Urząd.   Komisja  zwracała, że jest problem z wycinką 
drzew, głównie chodzi o dęby . Prace na tym odcinku drogi jeszcze trwają.  
 Zapoznaliśmy się z pismem jakie wystosowała Spółdzielnia „ Światowid” w Chodczu do Urzędu 
Gminy. Spółdzielnia zwraca się do Urzędu z prośbą o rozważenie ewentualnego wydzierżawienia 
od Spółdzielni „Światowid” wolnych pomieszczeń biurowych, które można by przeznaczyć na 
pomieszczenia na cele kulturalno społeczne. I taki właśnie wniosek napisaliśmy do Pana 
Burmistrza, żeby na spokojnie rozważył ten temat. I w sprawach bieżących podnosiliśmy również 



temat zakupu żużla na ewentualne bieżące naprawy dróg w przyszłym roku bo z tym tematem nie 
można czekać tak jak w zeszłym roku do wiosny bo później wiadomo będą problemy i zwracamy 
się do Pana Burmistrza, żeby Urząd w tej chwili rozpoznał teren i ewentualnie zamówił 
odpowiednie ilości  w miarę możliwości oczywiście.  
Burmistrz  Chodcza  odpowiedzi na wnioski  - sprawa Gminnej Spółdzielni Światowid  jest w toku, 
jestem po rozmowie z Panią  Mecenas , Zarząd Spółdzielni  pewne sprawy zna  i dalej będzie to 
analizowane,  ponieważ  sprawa nie jest prosta.  Jeżeli chodzi o żużel to obecnie szukamy dobrego 
i taniego żużla  dalej  sprawa jest przygotowywana.  
 
4) Radny Stempczyński  Jerzy Przewodniczący Komisji Obywatelskiej, Komisja spotkała się raz  15 
listopada  2011r. głównym  tematem   było zimowe utrzymanie dróg na terenie Miasta i Gminy, 
 z informacji wynika że Gmina jest przygotowana do średnich warunków  zimowych, firma ZGK ma 
zgromadzone zapasy   piasku  wraz z solą   i sprzęt na to pierwsze uderzenie zimy , przy  bardzo 
ekstremalnych warunkach  Gmina posiłkować się będzie SKR –em i P. Molewskim, czy też OHZZ 
Chodeczek.  
Również komisja analizowała stawki propozycji podatków i opłat lokalnych na 2012 rok.  
Kierownik ZGK poinformował Komisję o propozycji zmiany  taryf za wodę i ścieki. 
Zwyżka podatków i opłat będzie, może jest to przykre, ale wzrostu zbyt wysokiego nie będzie. 
Zdaniem Komisji  podwyżki należy wprowadzać , ale to sprawy roku przyszłego.  Ponadto P. Bontal 
poinformował o  stanie spraw w zakresie oczyszczalni przydomowych. Według informacji  część 
tych  oczyszczalni zostało naprawionych natomiast jest problem z oczyszczalnią w miejscowości 
Topielak.   
W toku jest sprawa   modernizacji  obiektu przy ul. Ogrodowej, jest szansa że w roku przyszłym 
Gmina na ten cel może otrzymać  dofinansowanie. Ponadto  zostały omówione materiały na 
obrady sesji w zakresie Gminnego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. Ten 
program jest analizowany na bieżącą  w trakcie roku. Jeżeli chodzi o sprawy oświaty planujemy z 
Panią  Wilińską  spotkać się w grudniu  i omówić  te sprawy. Zapoznamy  się z problemami  jakie 
występują  w oświacie   zamierzeniami  na rok przyszły.  Poprosimy dyrektorów aby omówić  
kwestie  jakie występują. Wniosków do burmistrza  nie było , jeżeli  to tylko wniosek techniczny w 
sprawie opłat  za wodę i ścieki aby  pisać stawkę plus VAT. 
 
5) Radna Wilińska Grażyna  Komisja Oświaty, Kultury i Sportu  spotkała się raz w dniu 18 listopada 
2011r. tematyka posiedzenia  -  informacja  na temat  realizacji zadań edukacyjnych na terenie 
naszej Gminy, oraz o osiągnięciach sportowych  dzieci i młodzieży szkół, średnie wynagrodzenia 
nauczycieli za 11 miesięcy br, a w sprawach bieżących analizowano  stawki podatków i opłat na 
rok 2012. oraz  rozpatrzono  podanie Spółdzielni Światowid.  Jeśli chodzi o oświatę i osiągnięcia  
sportowe Komisja materiały  te zaopiniowała pozytywnie. Jeśli chodzi o  wynagrodzenia  
nauczycieli to przedstawił Kierownik ZOPO p. Tomasz Lewandowski.  Na dzień dzisiejszy biorąc 
pod uwagę  wynagrodzenia za 11 miesięcy należałoby  wypłacić nauczycielom stażystom  
wynagrodzenie tzw. dopłaty.  Jeśli chodzi o propozycje podatków i opłat  radni wyrazili swoje 
propozycje i przedstawili w załączniku. Spółdzielnię Światowid  -  Komisja wyraziła takie zdanie jak 
pozostałe komisje, że do momentu uregulowania  spraw  przez Radcę prawnego wstrzymujemy 
się z opinią. Wniosków do Pana Burmistrza nie było. 
Dyskusja  - nie  było. 
Ad. 4.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Chodecz w roku szkolnym 

2010/2011. 
Informację w sprawie stanu i realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Chodecz w roku szkolnym 
2010/2011  przedłożył  Sekretarz  MiG  Pan Benedykt  Nowakowski. Treść informacji stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.   
Dyskusja  : 



Radna Ewa Kwiatkowska  proszę  w imieniu koleżanek i kolegów radnych  aby  informacje  o etatach 
nauczycieli  nie były przedstawiane w procentach lecz w liczbie osób. Przeliczenie na etaty to nie jest 
odzwierciedlenie  zatrudnienia.  
 
Sekretarz  sporządzenie informacji w zakresie stanu oświaty nie wskazuje żaden przepis  jak to 
opracować. Gmina opracowuje według swojego uznania.   Informację o liczbie zatrudnienia 
przygotowali dyrektorzy placówek i jest przedłożone w tabeli zatrudnionych. Wobec tego proszę 
dyrektorów o przedstawienie jakie jest zatrudnienie w osobach. 
Dyrektor Kwieciński  Marek ta przedstawiona liczba zatrudnionych w etatach nie odbiega od liczby 
zatrudnionych nauczycieli.  Błąd statystyczny może się wahać na plus, minus 1 osoba. (np. księża, 
katecheci,)  zatrudnieni nie na pełnych etatach.  W SZPO Chodecz pracuje 63 nauczycieli w większości 
na pełnych etatach oraz 19 pracowników niepedagogicznych, w innych szkołach przedstawia się 
podobnie. Częściowo są to niepełne etaty.  
Opinia Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  -Przewodnicząca  przekazała iż jest pozytywna co do 
przedłożonej i opracowanej informacji o stanie oświaty na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 
Rada Miejska przedmiotową informacje przyjęła do akceptującej wiadomości. 
 

Ad. 5.   Uchwała  w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Chodecz z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia  2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej-proszę Panią Makowiecka Halinę o przedłożenie  rocznego programu 
współpracy Miasta i Gminy Chodecz z organizacjami pozarządowymi. 
Pani Halina Makowiecka przedłożyła  przedmiotową informację o rocznym programie. 
Treść   programu stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 Dyskusja  nie było. 
 Opinię Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska  przedstawił Przewodniczący Jerzy Stempczyński,  
opinia jest pozytywna. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska przedstawiła projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. 
Za podjęciem uchwały głosowało   15 radnych, jednogłośnie,   Uchwała Nr XIII/63/2011 została 
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
       

Ad.6.  Uchwała  w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie terminu odprowadzenia do 
budżetu Miasta i Gminy Chodecz nadwyżki środków obrotowych. 

P. Henryk Grzybowski Kierownik ZGK  zwracam się  o ponowne przesunięcie  terminu 
odprowadzenia  do budżetu Urzędu Miasta i Gminy środków obrotowych  za  2009 rok  w wysokości  
148.158,63 zł. o dalszy rok do 30 grudnia  2012 roku. Ta kwota to w przeważającej mierze   zaległości 
lokatorów  bloków i usługobiorców  za wodę i śmieci , wywozu nieczystości  stałych czy też 
nieczystości płynnych. Na  Komisji  Budżetowej wraz z Księgową przedstawiliśmy poczynania ZGK 
wobec osób zalegających  za usługi.  Informuję  , że wobec większości lokatorów zalegających z 
opłatami  wszczęto postępowania sądowo-komornicze. Z lokatorami którzy zobowiązali swoje 
zaległości   dobrowolnie spłacić w ratach spisano  porozumienia  ratalne.  Spłaty zadłużenia  za pobór 
wody napisano do 45 odbiorców o odcięciu dopływu wody. Wobec dwóch lokatorów mieszkań 
komunalnych już odcięto  dopływ wody. Wobec usługobiorców działek letniskowych opłaty pobiera 
się na miejscu przy wywozie śmiecie.  Te nasze działania spowodowały, że zadłużenie   zmalało. 
Obecnie nie mamy środków w ZGK aby przekazać do budżetu Gminy,  prosimy o przesunięcie jeszcze 
o jeden  rok. 
Dyskusja  : 
Pan Powietrzyński   o tych działaniach które przedstawił P. Kierownik  wobec lokatorów mówiliśmy 
już 2, 3 miesiące wcześniej. Nie może być tak  że lokator nie płaci i się śmieje. Taka rola jest 
kierownika i musi egzekwować opłaty i czynsz  od lokatorów. Ma tego pilnować i ma egzekwować.  
Pytanie do P. Burmistrza czy to nadal będzie przesunięcie czy też umorzenie.   



Burmistrz  Chodcza jestem po rozmowie z Inspektorem  z  RIO  we Włocławku  jeżeli  będą  przepisy  
prawne w tej kwestii   wówczas zostanie umorzone.  
 
P. Stempczyński  Komisja  proponuje o przesunięcie do końca przyszłego roku wpłatę środków do 
budżetu Gminy. 
Radny Powietrzyński  przedstawił pozytywną opinię w powyższej sprawie.  Komisja przychyla się o 
przesunięcie do 31 grudnia 2012. a może i  wcześniej Rada podejmie decyzję. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskie Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. Za podjęciem 
uchwały głosowało  15 radnych tj. jednogłośnie, przeciw nie było, wstrzymujących nie było. Uchwała 
Nr XIII/64/2011 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 7.  Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i       
 zbiorowego odprowadzenia ścieków. 
Pan Henryk Grzybowski Kierownik ZGK Chodecz  przedstawił obecne stawki ceny wody jak i ścieków 
jakie obowiązuje do 31 grudnia 2011 roku, oraz propozycje  na rok 2012. W związku z powyższym  
wskazał   o przyjęcie przedłożonych stawek.   
Treść stanowi załącznik do protokołu. Jest to wzrost o około 3% w stosunku do obowiązujących  
kwot.  Łączny wzrost w cyklu miesięcznym dla statystycznej rodziny  wzrośnie o  1,93 zł.  
Dyskusja  - nie było. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów  Przewodniczący nie są to wysokie podwyżki, wszędzie drożeją 
opłaty, Pan Kierownik do tej sprawy podszedł  delikatnie. Opinia jest pozytywna, ale nadal Kierownik  
winien  działać w zakresie ściągalności  za opłaty i pobór wody i odprowadzanie ścieków. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały, za podjęciem głosowało  15 radnych, 
jednogłośnie, przeciwnych nie było, wstrzymujących  również nie było. Uchwała Nr XIII/65/2011 
została podjęta. 
 
Ad. 11.  Uchwały w sprawie podatków  i opłat lokalnych na rok 2012. 
 Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz Pani Danuta Nowakowska    przedłożyła  propozycje  stawek 
podatków proponowanych przez Burmistrza Chodcza .   Przedłożone stawki  proponowanych 
podatków  to propozycje Burmistrza . 
 1) wysokość stawek podatku od nieruchomości, 
 Treść propozycji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
  Opinia Komisji Budżetu i Finansów  Pan Powietrzyński  inicjatywa  stawek  podatków i opłat 
wychodzi od Pana Burmistrza, zaproponował nowe stawki podatków i opłat . Na dwóch  
posiedzeniach  komisji  wypracowaliśmy propozycje stawek podatków i opłat które zostały 
przedstawione przez Panią Skarbnik. Nie  będą one ponownie przedstawiane.  Wprowadzony zostaje 
podatek od mieszkań w wysokości  0,10zł. od m2.  Zarazem uprzedzam, że w tym zakresie będzie 
zwolnienie. Czyli taki podatek wchodzi ale nie będzie płacony. W wyniku modernizacji gruntów ich 
oznakowania  „ws” się pojawiły  po pomiarach geodezyjnych na podstawie ustawy z tych oczek 
wodnych podatek  będzie płacony  w kwocie 0,01 zł. Ogólnie są zwyżki w granicach 3-4%.  
 
Radny Koza  Arkadiusz  w kontekście tych zapisów  „ws”i dróg   , rozmawiałem z Panią Naczelnik  
Geodezji  we Włocławku,   Geodezja oprze się na pomoc   sołtysów aby pomogli w oznakowaniu  
oczek wodnych  w danych sołectwach ponieważ Geodezja nie jest w stanie stwierdzić gdzie kto ma te 
oczka wodne . Wydział Geodezji sugeruje aby osoby posiadające   „ws”  składały podania  z numerem 
działki  i  wyszczególnieniem powierzchni do Geodezji za pośrednictwem Gminy   i  tereny te będą 
oznakowane jako  nieużytki  czyli przywrócone oznakowanie sprzed pomiarów. 
Jóźwiak Zdzisław  Wola Adamowa  jeżdżą osoby po sołectwach i  proszą  o podpisy na mapach, sołtys  
odmówił podpisu i skierował do właściciela  gruntów.  
 
Radny Koza Arkadiusz  zmiany geodezyjne otrzymał każdy właściciel  gruntów i ma właściwe  
wskazania i oznakowania gruntów. 



Sołtys Lipiński Kazimierz jak będą naliczane   opłaty, czy też  będą na podstawie wykazów 
geodezyjnych czy też  na podstawie aktu notarialnego.  
 
Radny Powietrzyński  Kazimierz wskazał iż tymi sprawami zajmuje się Urząd i Pan Burmistrz  te 
sprawy proszę kierować  tam. 
Burmistrz wykaz gruntów  i naliczanie powierzchni Gmina otrzymuje z Wydziału  Geodezji i na tej 
podstawie  naliczany jest podatek . Na przyszłość nic  nie należy  podpisywać  jeżeli się nie jest 
dostatecznie poinformowanym przez Urząd. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie określenia  wysokości 
stawek podatku od nieruchomości. Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
Za  głosowało – 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało 0. Uchwała  Nr XIII/66/2011 została podjęta i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
       2) obniżenie ceny skupu żyta do celów  wymiaru  podatku rolnego, 
Skarbnik Miasta i Gminy propozycja Pana Burmistrza   co do obniżenia stawki  podatku rolnego jest 
32 zł za q. Stawka  Ministra Finansów jest 74,18 zł.    
Burmistrz  Chodcza  stawiam  propozycje,   po odbytych wcześniej  posiedzeniach i negocjacjach 
propozycja jest 32, zł za 1q. 
Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów poprzednia stawka podatku była 25 zł za 1 q żyta, ten 
podatek jest takim dziwnie naliczanym  podatki. Jest consensus  z Panem Burmistrzem co do 
wysokości stawki żyta 32,zł. za 1q. do wyliczenia podatku rolnego. Wcześniej Pan Burmistrz 
proponował kwotę 40 zł. za 1q żyta. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 
do celów wymiaru podatku rolnego. 
Przewodnicząca Rady  proszę o przystąpienie do głosowania projektu uchwały. 
Radna Kwiatkowska  Ewa  ja patrzę na przewodniczącego Komisji Rolnej jak  on podniesie rękę to ja 
również  zagłosuję za stawką  32 zł. 
Radny  Feliniak  Wiesław ja nie mogę wziąć  ciężaru odpowiedzialności  za decyzję jaką  podejmie cała 
Rada w sprawie podatku rolnego . Tym  bardziej  że dzisiaj się spotkaliśmy przed sesją,  2 godziny 
dyskutowaliśmy. Nastąpił   consensus w podatku rolnym 32 zł za 1q. Cały problem powstał na tym czy 
to Burmistrz zaproponował kwotę 32 zł. czy Rada Miejska.  Burmistrz  Chodcza  w pierwszej wersji 
zaproponował 40 zł.za  1q. 
W ciągu miesiąca negocjacji  zeszło na kwotę 32 zł.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała -  propozycja  Pana Burmistrza to kwota  40,-zł. W trakcie 
negocjacji   doszliśmy do kwoty 32 zł.  
Radny Szałański wracajmy do przedstawionej sprawy  i głosujmy. Chyba że ktoś ma inne propozycje. 
Radny Szymurski Zbigniew   zaproponował   stawkę 30zł. tak aby była równa kwota. 
Przewodnicząca Rady była odczytana uchwała, dyskusja została zamknięta , więc przechodzimy do 
przegłosowania uchwały. 
Kto z radnych jest  za obniżeniem ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w kwocie 32 zł 
za 1q. 
Radna Kwiatkowska Ewa chyba jest coś nie tak Pani Przewodnicząca , był wniosek  zgłoszony przez 
Radnego Szymurskiego Zbigniewa , co   dalej? 
 
Radny Szymurski  Zbigniew  wniosek zgłoszony był wnioskiem formalnym do przegłosowania. 
Przewodnicząca Rady  , Panie Burmistrzu jak to się przedstawia   prawnie.. 
Burmistrz Chodcza siedzieliśmy tyle czasu, obradowaliśmy i teraz wszystko się zmienia  zgłaszając 
wniosek. Wiadomo, że  jest przygotowany budżet, do którego zostały przyjęte założenia  i obecnie nie 
można sobie tak zaniżać podatków. Mamy zobowiązania jako zadania własne , które należy utrzymać 
w ciągu roku. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej  zamknęłam dyskusję, projekt uchwały został odczytany,  a wniosek  
radnego  Szymurskiego  Zbigniewa został złożony po zamknięciu dyskusji  i odczytaniu proponowanej 
uchwały nie przyjmuję tego wniosku.  Panie Burmistrzu proszę wytłumaczyć pod względem prawnym 
jak ta sprawa się przedstawia. 
Burmistrz tak jak Pani Przewodnicząca Rady powiedziała, dyskusja została zamknięta  i głosujemy  
odczytany projekt uchwały, bądź zaczynamy obrady sesji od początku  od pierwszego punktu, jeżeli 
jest taka wola. 
Radny  Powietrzyński   Kazimierz  a  jeżeli Rada nie przegłosuje  przedłożonej uchwały, co wówczas 
będzie ? 
Burmistrz Chodcza wrócimy jeszcze raz do dyskusji nad tym projektem.  Tak nie można , skoro 
Przewodnicząca  zamknęła   dyskusję , a radny wstaje i zgłasza wniosek  tak być nie może, jest 
przyjęty porządek obrad sesji  i  według niego  są  realizowane obrady. Nie można wprowadzać takich 
nonsensów.  Albo trzymamy się porządku albo  robimy  co kto chce. 
 
Radny Koza Arkadiusz   to wszystko przez to, że radnych była propozycja 32,zł za 1q żyta  do 
wyliczenia podatku rolnego a nie Pana Burmistrza. Propozycja jako Burmistrza była 40,-zł. za 1q. 
Później ludzie powiedzą ci radni to nic nie działają, Burmistrz proponuje a oni głosują  i nie podają 
swoich propozycji.  
Burmistrz  Chodcza  ja do projektu uchwały podaje propozycję ustaloną  razem z  Radnymi  na 
dzisiejszym  posiedzeniu.  
 
Sołtys Lewandowski Wacław  nas wszystkich sołtysów i rolników nie interesuje kto wyszedł z jaką 
propozycją , tylko ile będzie uchwalone.  Nie ważne czy Burmistrz, czy Rada zgłosiła mniejszą czy 
większą  stawkę , tylko ile  każdy będzie płacił. 
Przewodnicząca Rady , Panie Burmistrzu co będzie  jeżeli Rada nie przegłosuje tej uchwały? 
 
Burmistrz Chodcza, będziemy  się zastanawiać później, ponieważ obecnie nie wiemy. Po głosowaniu  
zobaczymy jako to się będzie przedstawiało. 
 
Radny Szałański Jerzy  po cóż siedzieliśmy dwie godziny przed sesją   aby wspólnie wypracować 
stawkę podatku rolnego do przyjęcia na obradach . Nie rozumię  tego, to zakrawa na kpiny. Albo ktoś   
nie był i teraz  robi sobie żarty. Trzeba przychodzić na wszystkie posiedzenia  analizować  stawki, 
głosować i być odpowiedzialnym.  
 
Radny Krupa Błażej ja radzę Państwu przejść do głosowania i nie róbmy tutaj niepotrzebnego zamętu. 
Ustaliliśmy  wcześniej na  posiedzeniu i nie marnujmy już czasu. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  wiemy dobrze , że spotykaliśmy się kilka razy co do ustalenia 
propozycji stawek podatków i opłat,  analizowaliśmy propozycje Burmistrza, Komisji , dzisiaj 
wypracowaliśmy wspólne stanowisko . Mówiono również  o kwocie dla wyliczenia podatku rolnego i 
została ustalona, doszliśmy do consensusu wspólnego 32zł za 1q jednogłośnie. Poddaje  projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Kto z radnych jest za – 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało -2 radnych. 
Stwierdzam, że uchwała Nr XIII/67/2011  w sprawie obniżenie ceny skupu żyta do celów  wymiaru  
podatku rolnego została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

3) określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
Skarbnik  Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła   wysokość  stawek podatku od środków 
transportowych.  Propozycje przedstawione przez Pana Burmistrza są to zmiany polegające na  
przyjęciu stawek minimalnych zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Finansów publikowane w 
Monitorze Polskim.  Treść  propozycji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  



Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  Radny Kazimierz Powietrzyński  przedłożył, iż opinia 
Komisji jest jednoznaczna, że stawki odczytane przez Panią  Skarbnik są stawkami minimalnymi i 
taniej być nie może. Opinia jest pozytywna. 
Dyskusja – nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
sprawie określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za głosowało 15 
radnych-jednogłośnie.  Stwierdziła, że uchwała Nr XIII/68/2011 została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 4)wysokość dziennej stawki opłaty targowej, 
Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Nowakowska  przedstawiła propozycje stawek opłat targowych. 
Treść propozycji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedłożył opinię Komisji, otóż Pani Skarbnik 
przedstawiła propozycje Pana  Burmistrza Chodcza uzgodnione z Radą. Wstępne propozycje były 
inne. Komisja przychyla się do przedłożonych propozycji i pozytywnie opiniuje. 
Dyskusja : 
Radna Ewa Kwiatkowska  czy sprawa  opłat  z plaży miejskiej została  wycofana, czy będą inne 
naliczenia. 
Burmistrz Chodcza  zapis co do  opłat  plaży  miejskiej  został wycofany i będą inne uregulowania. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
sprawie wysokość dziennej stawki opłaty targowej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Za przyjęciem  głosowało 15 radnych – jednogłośnie.  
Przewodnicząca  stwierdziła, że uchwała Nr XIII/69/2011 została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.   
        5) opłata od posiadania psów: 
Skarbnik Miasta i Gminy  Danuta Nowakowska propozycja   Pana Burmistrza stawki  podatku od 
posiadania psów  na terenie Miasta i Gminy Chodecz  to kwota 15,- zł. na rok od 1 psa. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  Radny Kazimierz  Powietrzyński , przychylamy się do 
propozycji Pana Burmistrza, jest ona pozytywna  chociaż tu jest takie kuriozum , bo tylko 3 lub 4 
osoby płacą ten podatek. 
Dyskusja : 
Radny  Stempczyński Jerzy  powinniśmy  się zastanowić, czy ten podatek uchwalać skoro jest nie 
egzekwowany i posiadacze psów nie płacą. 
Radna Ewa Kwiatkowska   w Gminie istnieje problem psów , ustalając tern podatek powinniśmy wziąć 
to pod uwagę. Z każdego zebrania sołeckiego spłynęły wnioski do Burmistrza o wałęsających się 
psach .  Warto i trzeba ten podatek uchwalić. Ponieważ my  musimy znaleźć rozwiązanie co do 
sprawy wałęsających się psów. Co zrobić z tymi psami bezdomnymi. Jeżeli byśmy ten podatek 
realizowali to nie byłoby tak dużego problemu.  Ten podatek jest  bardzo potrzebny, tylko jego 
realizacja winna być inna. 
Przewodnicząca Rady – rolnicy posiadający gospodarstwo są zwolnienie  z podatku od dwóch psów 
ustawowo .   
Radny Powietrzyński Kazimierz  ja się nie zgadzam z koleżanką w tej kwestii, bo dlaczego mam płacić 
za psa wałęsającego się. Ten obowiązek powinien spocząć na kimś innym.   
Burmistrz Chodcza  Wójtowie i Burmistrzowie naszego powiatu negocjujemy z Panem Starostą  aby 
na terenie powiatu  powstało jedno schronisko dla psów, ponieważ wszystkie Gminy maja taki 
problem. Jeżeli powstanie takie schronisko, to  Gminy będą partycypować w jego utrzymanie. Sądzę 
że się dogadamy w tej sprawie i ten problem byłby już  uregulowany.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa  może się tak stać, że Komisja Rewizyjna zajmie się sprawą ściągalności 
podatku od posiadania psów.   
Dyskusja zamknięta. 



Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały  w sprawie  opłaty od posiadania 
psów. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Za głosowało  13 radnych, przeciw -0, wstrzymało – 2 radnych. 
Przewodnicząca  Rady  stwierdziła, że uchwała Nr XIII/70/2011 została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
        6) zwolnienia w podatku od  nieruchomości, 
Skarbnik Miasta i Gminy Pani Danuta Nowakowska   przedłożyła,  proponowane  są następujące 
zwolnienia  w podatku od nieruchomości : 
-  wszystkie strażnice, budowle – oczyszczalnie i studnie głębinowe, jak i również propozycja która 
podła  to budynki mieszkalne. 
Kierownik ZGK Pan Henryk Grzybowski  mam sugestię co do zwolnień budowli , w latach ubiegłych 
brzmiało trochę inaczej, a mianowicie zwolniono  w tej chwili oczyszczalnie i studnie głębinowe ale 
istnieje jeszcze składowisko odpadów. Czy też ono będzie objęte zwolnieniem? 
 
Pan Powietrzyński  Kazimierz  co mówi ustawa w tym zagadnieniu.  
 
Skarbnik Miasta i Gminy  zaraz odczytamy , zobaczymy jak mówi  ustawa. 
Przedstawiła  zwolnienie od budynków lub ich części od budynków mieszkalnych. 
Jeżeli  chodzi o wysypisko, to w informacji z ZGK Księgowa nie podała powierzchni wysypiska. W 
związku z tym nie bierzemy  pod uwagę zwolnień w podatku od  składowiska  komunalnego. 
 
Radna Ewa Kwiatkowska , wnioskuje o przesunięcie głosowania tej uchwały na termin późniejszy. 
Jeżeli mamy głosować nad tą uchwałą to niech ona będzie właściwie przygotowana. Ta uchwała 
będzie obowiązywała cały rok,  uchwała   dla nas jest istotną sprawą. 
Burmistrz nie możemy przełożyć głosowania, ponieważ wstrzymujemy wszystkie  wcześniej podjęte 
uchwały. Nie możemy tego wstrzymywać. 
 
Radny  Powietrzyński Kazimierz   jeszcze raz od początku proszę przedłożyć jakie wchodzą zwolnienia 
w podatku od nieruchomości  tak , aby każdy radny był świadomy  nad czym  głosuje. 
Skarbnik Miasta i Gminy przedłożyła ponownie propozycję Burmistrza zwolnienia w podatku od 
nieruchomości jak niżej. 
- budynki  mieszkalne lub ich części zajęte na cele mieszkalne , 
- budynki lub ich części związane z ochroną życia , zdrowia , mienia  o ochronie przeciwpożarowej, 
wraz z gruntami,  
- budowle wykorzystywane na cele zbiorowego zaopatrzenia ludności w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków, 
To są wszystkie zwolnienia w podatku od nieruchomości. Sprawa  składowiska odpadów 
komunalnych jest oddalona ponieważ nie była przedłożona przez ZGK.  
Burmistrz jeżeli dotyczy wysypiska , ZGK złoży podanie i wówczas zostanie ten podatek umorzony .  
Dyskusja zamknięta 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała projekt uchwały w sprawie  zwolnienia w podatku od  
nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała uchwałę pod głosowanie. 
Za  podjęciem uchwały – 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało – 3 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała  Nr XIII/71/2011 została przyjęta  i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
        7) zwolnienia w podatku od środków transportowych . 



Burmistrz Chodcza przedstawił zwolnienia w podatku od środków transportowych, chodzi  o 
autobusy szkolne i autobusy komunalne, te którymi uczniowie są dowożeni do szkół  na terenie 
Gminy Chodecz. 
Radny Powietrzyński Kazimierz  proszę , aby uchwały które są przygotowywane były doprecyzowane. 
Nie  może być tak, że dopiszemy to czy tamto już po głosowaniu.  Mieliśmy spotkanie przed  sesją . 
Przewodnicząca miała otrzymać uchwałę właściwie napisaną. Jeśli  mamy taką uchwałę to głosujemy 
a jeśli nie mamy  z właściwym   zapisem to robimy przerwę i czekamy za właściwym projektem. Dwie 
godziny czasu było na przygotowanie właściwego projektu uchwały. 
 
Burmistrz Chodcza na posiedzenia komisji zostały przygotowane projekty ,  dzisiaj wynikło na  
posiedzeniu  komisji  i miało być przygotowane przez pracownika .   
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w związku z powyższym robimy 10 minutową przerwę  w obradach 
sesji  na przygotowanie  właściwego projektu uchwały. 
Nastąpiła przerwa 10 minutowa. 
Wznowiono obrady sesji po 10 minutowej przerwie. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy propozycja jest taka aby wprowadzić zwolnienia od środków transportowych  
pojazdy wykorzystywane do przewozu uczniów  do szkół znajdujących się na terenie  Gminy Chodecz. 
Dyskusja -  nie było. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w sprawie  
zwolnienia w podatku od środków transportowych . 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Za  głosowało  15 radnych, jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała Nr XIII/72/2011 w sprawie zwolnienia w 
podatku od środków transportowych  została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
        

Ad. 12. Uchwała w sprawie  zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011. 
Skarbnik Miasta i Gminy , jak wiadomo w toku realizacji budżetu w ciągu roku  zachodzą pewne 
zmiany  które trzeba  dokonać i wprowadzić właściwe zapisy zarówno po stronie dochodów jak i 
wydatków. W  toku realizacji budżetu zmiany przedstawiają  się następująco. 
Treść przedmiotowych zmian stanowi załącznik do niniejszego protokołu, proszę o przychylenie się 
Rady o wprowadzenie przedmiotowych zmian.  
Dyskusja - nie było. 
Rady Kazimierz Powietrzyński  przedłożył opinię Komisji co do przedłożonych zmian w budżecie. 
Stwierdził iż są to drobne  zmiany kosmetyczne między działami i rozdziałami. Opinia Komisji jest 
pozytywna .  Jeżeli dotyczy stypendiów to  w trakcie roku budżetowego wprowadzają  
Rozporządzeniami  takie  niedorzeczności  jak  udział Gminy 20% . Przykre jest to że o 20%  kwoty  
mniej wypłacono  stypendium  wnioskodawcom.   
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych , 
jednogłośnie.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała Nr XIII/73/2011 została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
         
Ad.  13. Interpelacje i zapytania  radnych. 
 
Radny Stempczyński Jerzy – chciałbym zapytać Kierownika ZGK jaka to będzie kwota  od  wysypiska   
jeżeli nastąpi umorzenie . Bo jeżeli będzie to kwota od  wartości wysypiska  to  dodatkowo tracimy 
środki finansowe w subwencji. Trzeba to wykazać  w sprawozdaniu Ministerstwa Finansów. To są 
konkretne wymierne kwoty dla Gminy. Trzeba  nad tą  sprawą się zastanowić. 



Burmistrz  Chodcza sprawa wysypiska w Chodczu istnieje jeszcze tylko pół roku bo od lipca przyszłego 
roku wchodzi  ustawa  o wysypisku , chcąc podjąć uchwałę musi  być podstawa  prawna. Komunalka 
napisze podanie o umorzenie . 
 
Pani Ewa Kwiatkowska  zastanawiam się nad jednym, pieniądze na papierze  tu i tam.  Pieniądze 
umorzone . To będą pieniądze stracone i bez  właściwego naliczenia. Kto będzie płacił za te błędy. Bo 
to już nie jednokrotna sprawa z błędami.  Czasami nie musi być podstawy prawnej, a należy wykonać. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy sSkoro księgowa ZGK  zrobiła błąd nie naliczając wysypiska nieczystości  i tak 
to wychodzi , nie mamy na obecna chwilę podstawy prawnej i nie mogliśmy tego zawrzeć w uchwale.   
 
Burmistrz Chodcza  zróbmy przerwę i ustalmy to wszystko , aby było właściwe. 
Radny Powietrzyński  był akt głosowania uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. I 
teraz co mamy zrobić. Państwo przychodzicie na sesję nie przygotowani. Państwo  chcecie abyśmy 
głosowali nad czymś co jest nie przygotowane. 
 
Radna Kwiatkowska ja myślałam ,że ta przerwa która była  posłuży na przygotowanie  i odnalezienie 
podstawy prawnej przed głosowaniem. I co teraz  podstawa  prawna  się znalazła. Czy ktoś z nas nie 
wie co jest majątkiem gminnym. Przecież można to wyliczyć  skoro księgowa z Komunalki  nie podała. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zgodnie z art. 30 ustawy o samorządzie gminnym  wyraźnie jest 
napisane do przygotowywania projektów uchwał jest Pan Burmistrz  wraz z zespołem pracowników 
merytorycznych. Więc  jest wyraźnie napisane . Nie ma wprowadzenia czegoś innego i dopisywania 
po akcie głosowania.  
Radna Kwiatkowska jeżeli było trzeba to i godzinną przerwę trzeba było zrobić , a przygotować 
właściwie. Bo teraz co ta sprawa wysypiska będzie się za nami wlokła  cały następny rok. Pewne błędy 
się ciągną , a można temu zapobiec   jak się chce. Uważam, że wysypisko jest zbyt poważnym 
obiektem aby można było sobie tak  lekceważyć. Będzie Komisja analizowała  umorzenia, w planie 
będzie inna kwota a w wykonaniu też zupełnie inna. I znowu te umorzenia będą problemem, będą to 
fikcyjne  pieniądze.  
Burmistrz  Chodcza może znajdziemy  przepis prawny  który pozwoli nam dokonać umorzenia w 
sprawie wysypiska. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, uchwały są podjęte na cały rok i nie będzie już nic dopisywane, tak 
jak zostało przegłosowane tak pozostanie. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa  zwracałam się jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  do Pana  Burmistrzu 
z wnioskiem  o udostępnienie pewnych dokumentów , część tych dokumentów otrzymałam.  Mam 
pytanie  pisząc  wniosek do Pana konkretnie o umowę , miałam nadzieję że otrzymam ja z 
załącznikami. W komisji pracuje 5-6 osób . Chciałabym o skserowanie umowy która jest zawarta  z 
Urzędem Marszałkowskim  ponieważ ona liczy sporo stron i trudno jest pracować na jednym 
egzemplarzu. Czy jest problemem  i jej ksero.  Nie mam załączników.  Prosiłam Sekretarza o ksero, 
okazało  się że chcąc ksero trzeba mieć zgodę Pana Burmistrza. To czy pisząc wniosek do Pana to 
jeszcze o ksero pisać.   
 
Burmistrz  Chodcza   przekazałem Pani wniosek Panu Bontalowi  i przygotował to co sobie Pani 
życzyła. To co można przekazano i skserowano. Jak trzeba to pisać też o ksero. Byłem na szkoleniu w 
Bydgoszczy i przestrzegają ściśle tych zagadnień. Jeżeli Pani Mecenas wyrazi swoją  opinię  co do 
powielania dokumentów  wówczas będzie jasno. We wtorek jest Pani Mecenas  i  wówczas  
przedstawi  tą sprawę. 
 



Radny Feliniak czy jest możliwość uzyskania informacji, czy Starostwo Powiatowe dokonało zmian w 
księgach wieczystych.  Ponieważ było obiecane ,że Pan Starosta wystąpi o te zmiany , czy w ogóle się 
coś dzieje w tej kwestii. Z tego co wiem to nic się nie ruszyło w tej sprawie. 
 
Przewodnicząca Rady wystąpię  z pismem do Starostwa Powiatowego czy już dokonywano zmian w 
księgach wieczystych po ostatnich zmianach geodezyjnych. 
 
Radny Stempczyński   Jerzy  jest problem, ponieważ Gmina poniosła wiele strat w zakresie 
oczyszczalni  zwrotu środków finansowych, Pani Kwiatkowska  bez dokumentów nie jest w stanie 
spełniać swojej roli jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Jeżeli Panie Ewa nie może robić tego do 
czego została powołana przez Radę to jest  coś nie tak . Tracimy ogromne pieniądze i jeszcze nie 
można tego zbadać. Jeżeli bierzemy kredyt żeby ratować budżet, później tłumaczymy się  z 
podatków, dostajemy po głowie za to czy inne, jeżeli   nie ma winnych  i wszystko jest dobrze  to 
dajmy spokój temu wszystkiemu.  Są  potrzebne  ogromne pieniądze  na odśnieżanie dróg i 
utrzymanie i trzeba właściwie działać. 
 
Przewodnicząca Rady , nasz statut mówi że Rada jest organem stanowiącym i kontrolnym w Gminie, 
jak również mówi o tym ustawa o samorządzie gminnym, że Rada Gminy kontroluje działania  
Burmistrza oraz jednostek budżetowych i pomocniczych Gminy  w tym celu powołuje się Komisję 
Rewizyjną. 
 
Radny Arkadiusz Koza  , Panie Burmistrzu w związku z  Komisją Rewizyjną  to powiedzcie , czego Pani 
Ewa ma szukać to wystąpi o te pisma.  Nie rozumię  co jest nie tak, że jakieś dokumenty się 
udostępnia a inne nie. Poszła duża kwota pieniędzy w błoto budując te oczyszczalnie przydomowe. 
Niektóre  oczyszczalnie zostały wyjęte , usypano kopce ,z  tego co wiem to P. Molewski będzie żądał  
7 tys. za poprawienie  tych oczyszczalni. Problemy finansowe rosną w Gminie , zadłużenie jest , 
budżet  nie wiem jak Pani Skarbnik spięła, nie mam pojęcia  czy się udało, czy nie. Podejrzewam ,że z 
wielkimi problemami.  Wiemy że Pan Molewski żąda 7 tys. zł. za każdą  jedną  oczyszczalnie to będzie 
około 70-80 tys.  Wyraziliśmy zgodę na budowę drogi w  Przyborowie,   700m.  zrobiliście powyżej 
tego bo  900m. z tego co wiem.  Są  kolejne pieniądze które  powiedział Pan Burmistrz  że załatwi  nie 
wiem skąd. Prawdopodobnie w przyszłym budżecie będziemy głosować za następnym kredytem. Tak 
bym chciał  usłyszeć odpowiedź skąd Pan Burmistrz planuje wziąć te pieniądze. 
 
Burmistrz Chodcza  jeżeli chodzi o te 200m w Przyborowie to uważam że trzeba było zrobić tak aby ta 
droga  była  dokończona.  Najlepiej by było nierobie nic. Poprzednik jak nic nie robił to nie było z 
inwestycji nic. A tu jest zrobione  ulice, wysypisko, oczyszczalnia. 
Skarbnik  Miasta i Gminy  zadanie-   droga Przyborowo przeszło na rok 2012. 
 
Radny Powietrzyński Kazimierz  kiedyś mówiłem  dużo  na temat wzajemnych relacji między Radą a 
Urzędem , i takim przykładem  wzajemnych relacji to jest droga w Przyborowie.  Na Komisjach 
mówicie co innego a robicie co innego , o to chodzi. Jeżeli między nami nie będzie zaufania  to  bez 
sensu. Tak nie można , czy my jesteśmy tak trudni.  Szanujmy się nawzajem.  Tu nas społeczeństwo 
wybrało, również Pana Burmistrza wybrało i wspólnie musimy działać. Dla dobra społeczeństwa i 
temu społeczeństwu mamy służyć.  Nie róbmy  sobie  nawzajem   nieprzyzwoitości. 
Burmistrz  Chodcza   winniśmy  wierzyć  sobie nawzajem ze strony Burmistrza i Urzędu staram się  
robić  co mogę i chcę działać  dla ogółu społeczeństwa. 
Radny Stempczyński  chodzi o to, że rok przyszły jest ostatnim rokiem że  będzie  można  uzyskać z 
Unii pieniądze . Po  kolejne dopiero będzie można  zwrócić się  w roku 2015, i nie należy się łudzić że 
w tej kadencji jeszcze coś z inwestycji zrobimy.  Chcemy  wiedzieć, że jeżeli coś stracono to dlaczego. 
Czy to wina wykonawcy  czy jeszcze jakieś inne  przyczyny.  Skoro ten wykonawca zrobił jedno źle to 
po co brać go do drugiej inwestycji.  



Radny Jerzy Szałański chcę się zapytać, jeżeli mamy targowisko, to czy można zrobić targ dwa razy w 
tygodniu, np. w sobotę. Byłaby z tego korzyść. Przez pozostałe 5 dni targowisko jest nieczynne. Na 
targowiska można otrzymać dotacje na jego modernizację. Wprowadzić soboty jako targowe. 
 

Ad.  14.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 

Przewodnicząca Rady    zgłoszono interwencję  do mnie   w sprawie  drogi  Lubieniec - Mielinek   jej 
przejezdności  przez przepust  Kaczemka.  Co tam się dzieje, jakie prace tam są wykonywane? 
 
Sołtys Bagiński Zbigniew  było ustalone co innego z Komisją Rolną na miejscu  i co innego  zostało 
wykonane.  Na  dole tej drogi krzaki są wycięte  i przejezdność jest poszerzona  bardzo ładnie jest 
zrobione. Tylko  o to chodzi  że jest zrobiony przejazd na jedno auto osobowe.  Jest to 30-40 m 
parowy i to nie zostało poszerzone. Miały być wycięte drzewa i być poszerzone.  Trudno jest 
przejechać z przyczepą czy narzędziem. Jeździ się po polu . Pieniądze które były włożone w tych ludzi i 
równiarkę poszły na marne bo 30 m drogi nadal  jest nieprzejezdne.  Nie widzę sensu takich 
poczynań. Ponieważ 200m jest zrobione a pozostawione jest 30 m i nieprzejezdne. Wyrwać te drzewa 
lub wykupić teren od Pani Michalskiej  Róży  i poszerzyć tą drogę. Była Komisja Rolna i 
przedstawiciele Gminy. Trzeba wyciąć trzy dęby.  A to byłby duży skrót drogi dla mieszkańców  . 
 
 Burmistrz  jest kłopot z właścicielami gruntów,  szukamy   właścicieli gruntów przylegających  do 
drogi, trzeba wyciąć dąb który rośnie, musimy mieć pozwolenie ze Starostwa. Nie jest taka prosta 
sprawa. 
Radny Szałański Jerzy  ta sprawa ciągnie się 12 lat, Pani Michalska to ugodowy człowiek, sprzedała te 
grunty. Dlaczego tak się wydłuża ta sprawa z Podgórzem czy dalej coś się dzieje , czy ta sprawa to już 
przegrana i nic nie da się zrobić ? 
 
Koza Arkadiusz  mierzyłem geodezyjnie to u góry droga ma 6 metrów a w dole ma 3 m.  Trzeba z 
właścicielami  gruntów przylegających do tej drogi dojść do porozumienia i tę sprawę załatwić. 
Grunty na dole są prywatne. Trzeba by było wprowadzić wywłaszczenie, robi się drogę  i takie 
działania można  podjąć. 
Przewodnicząca  Rady  na pismo Pani Gadziomskiej  udzieliłam  odpowiedź, również  Panu sołtysowi  
Lipińskiemu  udzieliłam pisemnej  odpowiedz  na tematy podnoszone w piśmie. 
Pani Drzewiecka uzyskała odpowiedź na złożone pismo. 
Proszę o pozostanie na sali radnych, rozdane  zostaną  projekty budżetu  na 2012 rok jak również 
pisemne uwagi od Naczelnika Urzędu Skarbowego  we Włocławku co do złożonych oświadczeń 
majątkowych Radny Rady Miejskiej. 

Ad.  15.  Zakończenie obrad sesji. 
Zamykam obrady XIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu.     
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